
 

Besvarelse af Kommunaludvalgets spørgsmål nr. 28 (alm. del) af 
17. november 2006 

 

 

Spørgsmål: 

”Hvilke kommuner har i budgettet for 2007 anvendt indtægter fra salg af kommunernes værdier 

til at sikre, at serviceniveauet ikke sænkes eller til at sikre at skatten holdes i ro. Redegørelsen 

bedes endvidere indeholde oplysninger om indtægternes størrelse og effekten på serviceniveau og 

skatteniveau.” 

Svar: 

Det er ikke muligt at opgøre, hvorvidt indtægter fra salg af anlægsaktiver i den 

konkrete budgetlægning i den enkelte kommune har været anvendt til at sikre, at 

serviceniveauet ikke sænkes, eller til at sikre, at skatten holdes i ro. En sådan kob-

ling mellem indtægter og udgifter foretages ikke i det kommunale budget- og 

regnskabssystem.  

En foreløbig opgørelse af de kommunale budgetter på baggrund af indberetnin-

gen til Indenrigs- og Sundhedsministeriet viser, at kommunerne under ét budget-

terer med indtægter fra salg af anlægsaktiver på 5,2 mia. kr.  

Opgørelsen skal dog tages med betydelige forbehold, da budgetteringen af indtæg-

ter fra salg af anlægsaktiver kan være vanskelig.  
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